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2022-02-03 

Protokoll 2/2022 

fört vid Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 3 februari 2022 kl. 18:20-19:45, Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning, Björkhagsplan 6, lokal Nippon 
 

Ledamöter Ewa Larsson (MP) Ordförande 
Tina Kratz (V) Vice ordförande 
Johan Brege (M) §§1-25, §32 
Billy Östh (M) 
Henrik Appelqvist (M) §§1-25, §32 
David Callgren (M) §§1-25, §32 
André Nilsson (L) 
Henrietta Ludwig (C) 
Monica Lövström (S) §§1-25, §32 
Pontus Olsson (S) 
Maria von Bredow (S) §§1-25, §32 
Hanna Egeltoft (V) §§1-25, §32 
Carl Svensson (SD) 

  
Ersättare Ludvig Tornberg (M) §§1-25, §32 

Maria Bergström (MP) §§1-25, §32 
Kristian Karolak Helbert (KD) §§1-25, §32 
Curre Hansson (S) §§1-25, §32 
Frida Sundqvist (S) §§1-25, §32 
Lukas Romson (S) §§1-25, §32 
Daniel Söderberg Talebi (V) §§1-25, §32 

  
Övriga närvarande Karin Bülow Avdelningschef §§1-25, §32 

Saime Civas Personalrepresentant TCO §§1-25, §32 
Maria Haskas Utredare §§1-25, §32 
Johanna Hult Avdelningschef §§1-25, §32 
Hanna Jakhammer Avdelningschef 
Glenn Kinberg IT-strateg §§1-25, §32 
Maria Laxvik Stadsdelsdirektör 
Fabian Lind Sekreterare 
Stefan Lundh Kommunikatör §§1-25, §32 
Jonas Ransmyr Avdelningschef §§1-25, §32 
Elisabet Tullgren Avdelningschef §§1-25, §32 
Oscar Brodin Facklig §§1-25, §32 
Paula Ahlgren Facklig §§1-25, §32 
Ingela Ulvedal Facklig §§1-25, §32 

  
Justerare Ewa Larsson (MP), Tina Kratz (V) 
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Sekreterare Fabian Lind 
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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:20-19:10 för dagens 
tema, verksamhetsberättelse 2021. Nämnden beslutade att hålla 
sammanträdet stängt för allmänheten på grund av situationen med 
coronaviruset och sjukdomen covid-19. Närvaron redovisas på sida 
1-2. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 

ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll 
2. Protokollet ska justeras den 8 februari 2022. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning med 

ändringen att § 32 behandlas direkt efter § 14. 
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§ 4 
Meddelande om protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 3 januari 2022 
justerades samma dag. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar om det i hela staden har 
varit problem med trygghetslarm hos äldre med hemtjänstinsatser. 
Det pågår ett gemensamt arbete för att åtgärda detta som leds av 
äldreförvaltningen. Felet rör en äldre typ av larm och alla berörda 
larm kommer att bytas ut allt eftersom. 
  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar också läget med 
pandemin. Det är fortsatt ansträngt i flera av våra verksamheter, 
men något bättre läge än föregående vecka. Det är också smitta på 
Hemmet för gamla, men ingen är dock allvarligt sjuk. 
  
Avdelningschef individ- och familjeomsorg Hanna Jakhammer 
informerar om feriejobb under jullovet. 22 ungdomar fick 
anställning i förvaltningens verksamheter. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Pontus Olsson (S) ställer en fråga om trygghetslarmen och vad felet 
berodde på. Avdelningschef äldreomsorg Karin Bülow svarar att det 
är en äldre modell av trygghetslarm som haft problem att hålla 
kopplingen till 2g-nätet. Det har inte skett någon skada eller missad 
utryckning i stadsdelsområdet pga. detta. 
  
Maria von Bredow (S) ställer en fråga om det kommer att erbjudas 
feriejobb under sport- och påsklovet. Hanna Jakhammer svarar att 
det inte planeras några feriejobb till sport- och påsklov utan endast 
under sommar-, höst- och jullov. 
  
Maria von Bredow (S) ställer också en fråga om planerade 
sportlovsaktiviteter. Avdelningschef förskola och fritid Johanna 
Hult svarar att ett program för det är på gång och kommer att 
publiceras på Stockholms stads kalendarium i närtid. 
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§ 7 
Verksamhetsberättelse 2021 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd  
SKA 2022/19 
 

Beslut  
1. Bokslut och verksamhetsberättelse för år 2021 godkänns. 
2. Uppföljning av internkontroll för år 2021 godkänns. 
3. Nämnden begär att ackumulerat netto 15,5 miljoner kronor 

avseende resultatenheter överförs till 2022. 
4. Ansöka hos kommunstyrelsen om ombudgetering av 2,8 

mnkr av erhållna investeringsmedel för 2021 avseende 
upprustning av kvarterspark vid Lagmansplan. 

5. Ärendet lämnas till kommunstyrelsen och stadens revisorer. 
6. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden bidrar till att kommunfullmäktiges tre 
inriktningsmål och målen för verksamheterna uppnås. Pandemin har 
haft stor påverkan på nämndens verksamheter. Anpassningar och 
åtgärder har genomförts för att möta behoven hos förvaltningens 
olika målgrupper. Det har lett till att utvecklings- och 
innovationskapaciteten inom förvaltningen har stärkts. 
Förvaltningen har betonat vikten av flexibilitet och samarbete 
genom närvarande ledarskap och aktivt medarbetarskap. I bokslutet 
redovisas ett ekonomiskt överskott om 19,8 mnkr efter 
resultatöverföring. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 1 
Tina Kratz m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Tack för en givande och intressant redogörelse där det tydligt 
framgår att även 2021 var ett 
exceptionellt år som ställt stora krav på förvaltning och 
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verksamheter. Ansträngningar har nu pågått i snart två år, och 
även om lärdomarna som dragits från första året delvis 
underlättat är det en lång tid av exceptionell press som 
onekligen kostat på. Det är imponerande att personal och 
ledning klarat att upprätthålla så pass hög kvalitet i 
verksamheterna. Vänsterpartiet vill passa på att lyfta några av 
insatserna som gjorts. Dock känner vi oro för hur det ska gå 
för under 2022 då vi kan se ett behov av ökade resurser och 
ambitioner. Det förhållandevist stora överskottet hade kunnat 
göra en stor skillnad, vi hade gärna sett att man exempelvis 
kunnat bemanna upp på våra förskolor så att de haft en bättre 
beredskap vid de toppar av sjukfrånvaro som uppkommit. 
  
De anställda inom äldreomsorgen har gjort fantastiska 
insatser under pandemin. Pandemin har synliggjort behovet 
av fler fasta anställningar och en ökad bemanning såväl som 
en förstärkt läkarnärvaro på äldreboenden och bättre 
möjligheter för äldreomsorgschefer att utöva ett närvarande 
ledarskap. En bra äldreomsorg är en viktig jämställdhetsfråga, 
eftersom det framför allt är kvinnor som genom 
anhörigomsorg täcker upp för äldreomsorgens brister. De som 
jobbar i äldreomsorgen är också till väldigt stor del kvinnor 
och vi anser att det är hög tid att deras professionella arbete 
måste uppvärderas. Tyvärr visar verksamhetsberättelsen att 
kontinuiteten minskat inom hemtjänsten i egen regi, de har 
inte nått målet angående antalet personal en hemtjänsttagare 
möter under en 14-dagarsperiod. Detta trots att 
äldreomsorgsforskningen visar att kontinuitet är det som äldre 
värderar högst när det kommer till kvalitet. Att det till viss del 
beror på den höga sjukfrånvaron och säkerställandet av 
förstärkningsteam indikerar att det finns utrymme för 
förbättring. 
  
Det är positivt att förskolebarnens utevistelse har ökat, som 
en del av hanteringen av pandemin. Ännu ett tecken på den 
följsamhet och flexibilitet som personalen visat och som i 
detta fall har fått en positiv effekt i form av ökad fysisk 
aktivitet hos barnen. Pandemin har samtidigt framför allt 
inneburit en stor ansträngning som nu sträckt sig över två år. 
Vi är övertygade om att det här hög tid att göra den satsning 
som skulle förbättra personaltätheten och minska 
barngruppernas storlek. Det skulle vara möjligt med 
Vänsterpartiets budget. Det skulle även ge bättre 
förutsättningar att stimulera barnens språkutveckling. 
  
Samverkan skola, socialtjänst, polis och fritid är intressant att 
följa. Det är ett arbete som verkligen kan göra skillnad och 
det skolsociala teamets arbete för att bidra till att elever med 
problematisk skolfrånvaro når en fungerande skolgång.  
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Vi konstaterar att så många som 460 ungdomar fått 
feriearbete, vilket med tanke på pandemin är imponerande. 
  
Det är oroväckande att flera av våra mest utsatta brukare 
inom LSS och socialpsykiatri har upplevt diskriminering och 
att verksamheterna inte når målen. Vänsterpartiet tror att 
kompetensnivån behöver höjas inom dessa verksamheter, 
även vad gäller vikarier och att det är ett ansvar som åligger 
arbetsgivaren även inom entreprenader. Vi vill även nämna 
att det är angeläget att fler samsjuka och långvarigt hemlösa 
med beroendeproblematik får tillgång till insatsen Bostad 
först, då det är en insats som har god evidens. 
  
Utvidgandet av samverkansöverenskommelsen till att även 
inkludera trafikkontoret är lovande, liksom även det 
medborgare-initiativ som startat nattvandring även i 
Bagarmossen-området. Medborgarundersökningen fortsätter 
att visa på en viss ökning av den upplevda tryggheten, men 
vi noterar att tryggheten fortsatt att sviktat något i stadsdelens 
norra del och anser att det behövs en förstärkning av det 
socialt förebyggande arbetet som exempelvis en nystart av 
Parkleken i Peters Park och med fältassistenter. Det finns en 
stor evidens som tydligt visar att det är effektivare och 
långsiktigare att satsa på det förebyggande relationsbyggande 
sociala arbetet framför att ha väktare som vistas i området. 
Det är även vad polisen efterlyser. 
  
Vi har alla sett en ökad mängd människor som vistas i våra 
parker och naturområden under året, med tanke på det är det 
bra att förvaltningen visat en följsamhet genom att ha ökat 
driften och även förstärkt vissa kvaliteter. 

  

Särskilt uttalande 2 
Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning redovisar ett ekonomiskt 
överskott på 19,8 miljoner kronor efter 
resultatöverföring.  Delvis beroende av lägre beläggning i 
vissa delar av äldrevården men också på grund av de höjda 
statsbidrag som den rödgröna regeringen tillfört. Detta är ett 
överskott som vi socialdemokrater under verksamhetsåret 
2021 påtalade skulle  användas för att satsa oss ur den kris 
som coronapandemin på många vis inneburit. 
  
Skarpnäck har en välskött förvaltning med god 
måluppfyllelse men det finns mål som inte uppnås och där 
åtgärder behöver sättas in. Vi har viss förståelse för hur den 
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pågående pandemin påverkat verksamheterna negativt och 
har fullt förtroende för att vår förvaltning gör allt i sin kraft 
för att säkerställa bästa möjliga måluppfyllelse.. Med det sagt 
så vet vi både att Socialdemokraternas budget skulle inneburit 
mer pengar till förvaltningen men också att stadsdelen gjort 
ett överskott under verksamhetsåret som kunde använts i 
verksamheterna för att ge förvaltningen och de anställda 
bättre förutsättningar i att nå målen. Politiken är ytterst 
ansvarig och vilka partier som styr gör skillnad i verkligheten. 
  
Socialdemokraterna anser att en god hushållning med stadens 
och stadsdelens resurser är en självklarhet men det finns inget 
självändamål med att stadsdelen ska gå med överskott. En 
god hushållning med resurser innebär att avsatta medlen ska 
användas inom de verksamheter där de gör bäst nytta. 
  
Vi påpekade redan under våren 2021 att det väntade 
överskottet skulle användas till en rad åtgärder - till exempel 
för att öka personaltätheten inom förskolan och 
äldreomsorgen. Personalen är den viktigaste tillgången inom 
förvaltningen och satsningar på personalens möjligheter till 
kompetensutveckling på jobbet är viktigt både för 
verksamheten idag och för att långsiktigt vara en attraktiv 
arbetsplats. 
  
Personalfrågor är alltid enklast att hantera när vi själva råder 
över verksamheten och det är därför vi återkommande, på 
flera områden, lagt förslag om att bedriva våra verksamheter i 
egen regi istället för att upphandla verksamheten hos privata 
aktörer. Hemmet för gamla har återtagits i egen regi och är ett 
gott exempel på hur bra verksamhet vi kan leverera när vi har 
full kontroll och insyn i verksamheten. 

 

  

  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/19-17 (Godkänd - R 1) Verksamhetsberättelse för 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 2021 

 SKA 2022/19-1 0 Bilageförteckning VB 2021. 
 SKA 2022/19-2 Bilaga 1 1 Investeringsutgifter 2021. 
 SKA 2022/19-3 Bilaga 1 2 Reinvesteringar 2015-2021. 
 SKA 2022/19-4 Bilaga 1 3 Projekt med extern finansiering. 
 SKA 2022/19-5 Bilaga 1 4 Kommunövergripande 

verksamhet. 
 SKA 2022/19-6 Bilaga 2 1 Budgetavräkning. 
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 SKA 2022/19-7 Bilaga 2 2 Balansräkning. 
 SKA 2022/19-8 Bilaga 2 3 Resultaträkning. 
 SKA 2022/19-9 Bilaga 3 1 Uppföljning av intern kontroll. 
 SKA 2022/19-10 Bilaga 3 2 Uppföljning 

trygghetsinvestering. 
 SKA 2022/19-11 Bilaga 3 3 Slutrapport 

klimatinvesteringsmedel - växtbäddar med biokol. 
 SKA 2022/19-12 Bilaga 3 4 Verksamhetsuppföljning 2021. 
 SKA 2022/19-13 Bilaga 3 5 Underlag till förskolerapport 

Skarpnäck 2021. 
 SKA 2022/19-15 Bilaga 3 6 Uppföljning av öppen 

fritidsverksamhet 2021. 
 SKA 2022/19-16 Bilaga 3 7 Årsrapport GDPR. 
 SKA 2022/19-14 Bilaga 3 8 Slutapport Projekt 

koordinatorstöd till föräldrar som har barn med 
funktionsnedsättning. 
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§ 8 
Redovisning av verksamhet med Personligt ombud i 
Söderort för år 2021  
SKA 2021/5 
 

Beslut  
1. Förvaltningens redovisning godkänns. 
2. Omedelbar justering. 
3. Beslutet expedieras till Länsstyrelsen i Stockholms län. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Det anmälda ärendet innehåller en redovisning av verksamheten 
med personligt ombud i Söderort 2021 till Länsstyrelsen i 
Stockholms län. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/5-7 (Godkänd - R 1) Redovisning av verksamhet 
med Personligt ombud i Söderort för verksamhetsår 2021 

 SKA 2021/5-6 Bilaga Redovisning statsbidrag Personligt 
ombud i Söderort Skarpnäcks sdf. 
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§ 9 
Ansökan om statsbidrag för verksamhet med Personligt 
ombud i Söderort för år 2022  
SKA 2022/11 
 

Beslut  
1. Förvaltningens ansökan godkänns. 
2. Omedelbar justering. 
3. Beslutet expedieras till Länsstyrelsen i Stockholms län. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Det anmälda ärendet innehåller en ansökan om statsbidrag för 
Personligt ombud i Söderort 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/11-2 (Godkänd - R 1) Ansökan av statsbidrag för 
verksamhet med Personligt ombud i Söderort 2022 

 SKA 2022/11-1 Ansökan för 2022 Statsbidrag personligt 
ombud 
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§ 10 
Nytt dataskyddsombud för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
enligt GDPR och brottsdatalagen  
SKA 2022/4 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att utse Elisabet 

Tullgren, avdelningschef HR och kansli, till nytt 
dataskyddsombud enligt GDPR och brottsdatalagen från och 
med 2022-03-14. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Den 25 maj 2018 ersattes den dåvarande personuppgiftslagen (PuL) 
av EU:s dataskyddsförordning, GDPR (General Data Protection 
Regulation). GDPR syftar till att ytterligare stärka enskilda 
personers integritet. En av följderna av GDPR är att varje 
myndighet (i det här fallet stadsdelsnämnden) måste ha utsett ett 
dataskyddsombud. Dataskyddsombudet ska ha en kontrollerande 
och rådgivande funktion i nämndens arbete med att hantera 
personuppgifter. Dataskyddsombudet ska kunna agera självständigt 
och oberoende och ska rapportera till förvaltningsledningen. 
  
Samma dag som GDPR antogs också EU:s dataskyddsdirektiv. Det 
reglerar behandlingen av personuppgifter inom ramen för att 
förebygga, utreda, avslöja och lagföra brott. Då direktivet till 
skillnad från förordningen inte är direkt tillämpligt, har det 
införlivats i svensk lag genom brottsdatalagen (2018:1177). Då 
nämnden verkställer rättsliga påföljder i form av till exempel vård i 
enligt SoL, LVU och LVM, är brottsdatalagen tillämplig på 
personuppgiftsbehandlingar för dessa syften. Ett  dataskyddsombud 
också för denna lag ska därför utses, och det finns ingenting som 
hindrar att nämnden utser samma dataskyddsombud för 
brottsdatalagen som för GDPR. 
  
Nuvarande dataskyddsombud Fabian Lind avslutar sin anställning 
vid Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 2022-03-11. Förvaltningen 
föreslår att Elisabet Tullgren, avdelningschef HR och kansli, utses 
till nytt dataskyddsombud enligt GDPR och brottsdatalagen från 
och med 2022-03-14. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Sida 16 (47)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-02-03 

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/4-1 (Godkänd - R 1) Nytt dataskyddsombud 
enligt GDPR och brottsdatalagen 
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§ 11 
Cykling utan ålder  
Svar på skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S) 
SKA 2021/465 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att överlämna detta 

tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-11-25 anmäldes en 
skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S) om cykling utan ålder. 
Skrivelsen överlämnandes till förvaltningen för beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskitl uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  
Vad kul och spännande att också förvaltningen ser positivt på 
förslaget att våra äldre ska få uppleva sköna och härliga 
cykelturer.  Vi föreslog i november att elsparkcyklar skulle köpas in 
och erbjudas våra äldre enligt ett danskt koncept ”Cykling utan 
ålder” som innebär att man på en särskild elcykel har plats för två 
passagerare framtill och en cyklande person bakom styret. 
  
Så var det då haken med förvaringsplatsen. Vi utgår från att god 
vilja och ett sneglande på fjolårets budgetutfall, leder fram till att 
premiärturerna kan komma igång redan under sommaren. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/465-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse Cykling utan 
ålder 

 SKA 2021/465-1.1 § 23 Skrivelse S.docx (2/2) 
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§ 12 
Finns det en tystnadskultur i stadsdelen  
Svar på skrivelse från Carl Svensson (SD) 
SKA 2021/464 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att detta 

tjänsteutlåtande överlämnas som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelse har inkommit till stadsdelsnämnden för beredning. 
Skrivelsen inkom 2021-11-25 från Carl Svensson (SD) och Julian 
Kroon (SD) och rör frågor huruvida det finns en tystnadskultur i 
stadsdelens förvaltning och/eller nämnd. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/464-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse Finns det en 
tystnadskultur i stadsdelens förvaltning ocheller nämnd 

 SKA 2021/464-1.1 § 23 Skrivelse SD.docx (2/2) 
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§ 13 
Utplacering av grovsopsbehållare  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/390 
 

Beslut  
1. Förvaltningens svar på medborgarförslaget godkänns. 
2. Förvaltningens tjänsteutlåtande skickas till Stockholm vatten 

och avfall för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett medborgarförslag som inkommit till förvaltningen 2021-10-04, 
innehåller förslag om att Skarpnäcks stadsdel ska placera ut 
grovsopsbehållare i stadsdelsområdet. Förslagsställaren menar att 
det är svårt att göra sig av med sitt grovavfall och en regelbunden 
insamling av grovavfall skulle även kunna minska nedskräpningen 
kring återvinningsstationerna. Stadsdelsförvaltningen instämmer i 
att det är viktigt att hushållsnära avfallstjänster finns att tillgå för 
medborgarna i syfte att de ska kunna bidra till en god 
avfallshantering i enlighet med EU:s avfallshierarki samt en ren och 
trygg stad. 
  
Stockholms stad ansvarar för insamling och omhändertagande av 
avfall under kommunalt ansvar i enlighet med 
renhållningsordningen. Renhållningsordningen består av en 
avfallsplan och föreskrifter för avfallshanteringen. I Stockholm 
ligger det ansvaret på det kommunala bolaget, Stockholm vatten 
och avfall, SVOA. Stadsdelsförvaltningen har ansvar för det avfall 
som produceras i de egna verksamheterna. Enligt information på 
SVOA:s hemsida så ingår sophämtningen i månadsavgiften för både 
hyres- och bostadsrättslägenheter eftersom ansvaret för 
sophämtningen ligger på fastighetsägaren. Gällande grovavfall så 
kan fastighetsägaren lösa detta genom tillgång till ett grovsoprum, 
genom att bortforsling av grovavfall ordnas några gånger per år 
eller genom att informera och hänvisa till stadens olika 
insamlingssystem. SVOA rekommenderar de boende att höra med 
fastighetsägaren hur det fungerar i den specifika fastigheten. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/390-2 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 
utplacering av grovsopsbehållare  

 619728 Grovsopsbehållare 
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§ 14 
Upprustning av hundrastgården i Skarpnäck  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/402 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-11-25 anmäldes ett 
medborgarförslag om upprustning av hundrastgården i Skarpnäck. 
Förslagsställaren anser att det finns förbättringsmöjligheter för 
hundrastgården gällande tillgänglighet, staketet, ingång med sluss, 
sittplatser med mera. Stadsdelsförvaltningen håller med 
frågeställaren om att det finns behov av viss upprustning av 
hundrastgården i Skarpnäck men kan inte tillmötesgå samtliga 
önskemål. Förvaltningen avser att se över och reparera staketet och 
grindarna, tillföra en sluss, tillskapa sittplatser och bereda vissa 
delar av marken för att öka tillgängligheten. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/402-2 (Godkänd - R 1) Upprustning av 
hundrastgården i Skarpnäck 

 619730 Hundrastgård 
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§ 15 
Förslag till reviderade riktlinjer för omsorg på obekväm 
arbetstid och reviderade riktlinjer för barnsäkerhet i 
Stockholms stads kommunala förskolor  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1321) 
SKA 2021/433 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har tidigare fattat beslut om riktlinjer för 
barnomsorg på obekväm arbetstid och riktlinjer för barnsäkerhet i 
Stockholms stads kommunala skolor. I fullmäktiges beslut om 
riktlinjerna för barnsäkerhet ingår att utbildningsnämnden har 
ansvar för att följa upp och uppdatera länkar i dokumentet. 
Utbildningsförvaltningen har reviderat riktlinjerna för omsorg på 
obekväm arbetstid, framför allt med anledning av att förvaltningens 
organisation för omsorg på obekväm arbetstid har förändrats. 
Utbildningsförvaltningen har även reviderat riktlinjerna för 
barnsäkerhet med korrekta länkar till stöddokument på Stockholms 
stads webbplatser vidare är ett avsnitt om åtgärder vid värmebölja 
tillagt. Riktlinjerna är reviderade i enlighet med mindre 
uppdateringar som inte innebär några förändringar i sak. 
Förvaltningen är positiv till att riktlinjerna reviderats med anledning 
av utbildningsförvaltningens förändrade organisation avseende 
omsorg på obekväm arbetstid. 
  
Förvaltningen anser det också är till fördel riktlinjerna förtydligats 
för att underlätta tillämpning för både 
vårdnadshavare, beslutsfattare och utförare. Förvaltningen anser att 
det är positivt att staden arbetar för att säkerställa god barnsäkerhet 
på ett likvärdigt och systematiskt sätt i enlighet med de reviderade 
riktlinjerna. Med anledning av klimatförändring anser förvaltningen 
att det är bra att tillägget med förebyggande åtgärder värmebölja 
lagts till i riktlinjerna. Förvaltningen vill slutligen framföra att vissa 
av de länkar som finns angivna i riktlinjerna inte länkas korrekt. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/433-2 (Godkänd - R 1) Remissvar riktlinjer för 
omsorg på obekväm arbetstid och barnsäkerhet 

 SKA 2021/433-1 Remiss Förslag till reviderade riktlinjer för 
omsorg på obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
bar 

 SKA 2021/433-1.1 Förslag till reviderade riktlinjer för 
omsorg på obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala förskolor 

 SKA 2021/433-1.2 Bilaga 2 - Förslag till reviderade 
riktlinjer för barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala 

 SKA 2021/433-1.3 Bilaga 1 - Förslag till reviderade 
riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid 

 SKA 2021/433-1.4 Förslag till reviderade riktlinjer för 
omsorg på obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala förskolor 
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§ 16 
Kvalitetspremie inom hemtjänst  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1471) 
SKA 2021/498 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart.  

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har mottagit en remiss från kommunstyrelsen om 
kvalitetspremie inom hemtjänsten. Förvaltningen ombeds att yttra 
sig kring en modell för kvalitetspremie inom hemtjänsten, gällande 
både privata utförare och egen regi. Stadsledningskontoret föreslår 
att staden under 2022 prövar en modell med kvalitetspremier som 
ett  komplement till den ordinarie hemtjänstpengen. De indikatorer 
som modellen baseras på är kontinuiteten i den personal som den 
enskilde träffar, andelen arbetade timmar som utgörs av 
timavlönade medarbetare och medarbetarnas utbildningsnivå. 
Förvaltningen anser att indikatorerna utgör bra kvalitetsmått. 
Förvaltningen anser att utformningen av indikatorerna är viktig för 
att ge en rättvisande bild men att det saknas en indikator som 
kopplas till den enskildes egen upplevelse av kvaliteten 
i  verksamheten. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden 
överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. 
(S) yrkar bifall till Vänsterpartiets och Socialdemokraternas 
gemensamma förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lösvtröm m.fl. (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 
följande: 

  
Att avslå förvaltningens svar på remissen 
Att därutöver anföra följande 
  
Vi vänsterpartister och socialdemokrater motsätter oss 
förslaget om kvalitetspremier inom hemtjänsten. Vi anser att 
det är en märklig inställning från den grönblå majoriteten att 
belöna de utförare som uppfyller de avtal som de tecknat med 
staden. Vi betalar redan för att de ska följa kraven vi ställt i 
upphandlingen och ser inte, som majoriteten, någon 
anledning att använda skattepengar till att locka dem till att 
uppfylla villkoren och utföra det arbete som de redan åtagit 
sig att göra. Vi ställer oss frågan varför verksamheterna inte 
håller den kvalitet som kan förväntas? 
  
Vi ser att införandet av kvalitetspremier medför flertalet 
risker. Om verksamheter inte når kraven för kvalitetspremien 
men samtidigt utför uppdraget tillräckligt väl för att en 
uppsägning av avtalet inte ska vara aktuellt, skapas en 
kategori utförare som helt enkelt bara är lite sämre. Vi menar 
också att det finns ett etiskt perspektiv som inte alls 
tillgodoses i förslaget. Vi undrar om kvalitetspremien 
kommer att redovisas för brukarna och i så fall hur det ska 
göras begripligt för allmänheten. Det finns idag över 70 
hemtjänstutförare att välja på, att införa ytterligare en 
parameter att inkludera i sitt val av utförare kommer inte 
förenkla valet utan snarare utgöra ett hinder. 
  
Vi anser att välfärden bör bedrivas i egen regi men om vi 
tvunget ska upphandla verksamhet så behöver vi säkerställa 
att det som upphandlas också levereras. Vi kan se såväl 
positiva som negativa effekter gällande frågan om införandet 
av fler indikatorer i stadens upphandlingar. Delvis kan 
indikatorerna till viss del ge oss en ökad insyn i de 
upphandlade verksamheterna, samtidigt kan fler mål innebära 
än mer detaljstyrning för en verksamhet som redan idag är 
styrt ner på minuten för de anställda. Det finns även forskning 
visar att det inte finns belägg för att införandet av målbaserad 
styrning höjer kvaliteten mer än i de verksamheter som håller 
hög kvalitet. Det är alltså inte en metod som går att tillämpa 
för att höja den generella kvalitetsnivån. 
  
Vi har ytterligare invändningar mot förslaget eftersom vi 
ifrågasätter de utbildningskrav som ställs i ärendet och som 
avviker från villkoren i upphandlingen. Minst 60 procent ska 
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ha 600 poäng eller mer i karaktärsämnena vård och omsorg, 
vilket är en utbildning lägre än vårdbiträdesnivå. Likaså sänks 
kravet på andelen undersköterskor från 30 procent till 20 
procent. 
  
Vi ser dock två positiva saker med detta ärende. Det ena är att 
det endast ska prövas i mindre skala, det är vi tacksamma för. 
Det andra är att modellen ska följas upp och utvärderas efter 
provperioden, även det är något vi välkomnar. Enligt 
förslaget ska modellen följas upp och utvärderas efter 
provperioden dock utan specificeringar av 
uppföljningsmetodik. Vi önskar i stället att den grönblå 
majoriteten hade insett vikten av att satsa på uppföljning av 
följsamheten av de befintliga avtalen med tillhörande villkor 
och krav. Vi kan konstatera att nödvändiga reformer som 
ramtid, tid för återhämtning, fortbildning och reflektion för 
personalen inte genomförts inom nuvarande system, eftersom 
varje minut redan är schemalagd för tid hemma hos brukare. 
Vi undrar vad som kommer att utvärderas och med vilken 
frekvens? Kommer brukarnas och personalens upplevelser tas 
i beaktande? Eller är det enbart utbetalade skattepengar i 
bonus för ett sämre utfört arbete än redan avtalat som 
kommer att bedöma hur modellen fungerat? 
  
Vi anser att inom den underdimensionerade hemtjänsten 
behövs ett helhetsperspektiv med kraftfulla åtgärder. Vi 
kräver i nuläget en budget med riktad och långsiktig 
finansiering som säkerställer en omsorg med god kvalitet 
enligt beprövade och vetenskapligt fastställa metoder för 
omsorgsarbetet och att förvaltningen föreslår att staden 
utreder vilken ersättningsmodell som ger bäst utfall på 
kvalitet och arbetsmiljö. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/498-2 (Godkänd - R 1) Remiss av 
Kvalitetspremie inom hemtjänsten 

 SKA 2021/498-1 Remiss Kvalitetspremie inom hemtjänst, 
KS 2021/1471 

 SKA 2021/498-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2021/1471 Tjänsteutlåtande 
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§ 17 
Detaljplan för del av fastigheterna Socialministern 1, 
Försvarsministern 1 och Handelsministern 1 i stadsdelen 
Bagarmossen  
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden (S-Dp 2020-
05367) 
SKA 2021/445 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

stadsbyggnadsnämnden som svar på remissen. 
2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett detaljplaneförslag som 
möjliggör för ca 225 nya bostäder längs Byälvsvägen i stadsdelen 
Bagarmossen. Fastighetsägare är det kommunala bostadsbolaget 
Stockholmshem. Stadsdelsförvaltningen anser att det är positivt att 
det kommer till nya bostäder i kollektivtrafiknära läge och att 
byggnationen uppförs till stor del på hårdgjorda ytor utan att 
påverka grönområden med stora naturvärden. Förvaltningen gör 
vissa medskick till det fortsatta arbetet kopplat till bland annat 
lägenhetsstorlek, levande bottenvåningar, lindallén samt behov av 
utökad kollektivtrafik. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/445-3 (Godkänd - R 1) Detaljplan för del av 
fastigheterna Socialministern 1, Förvsarsministern 1 och 
Handelsministern 1 vid Byälvsvägen i stadsdelen 
Bagarmossen 

 608161 Plankarta Byälvsvägen 
 608158 Planbeskrivning Byälvsvägen 
 608160 Samrådsbrev Byälvsvägen 
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§ 18 
Förslag till detaljplan för del av Hammarbyhöjden 1:1 vid 
Cikadan (Hammarbyhöjdens entré)  
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden (S-Dp 2016-
00773) 
SKA 2021/496 
 

Beslut  
1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut med 
några tillägg 
  
Precis som förvaltningen skriver anser nämnden att det är positivt 
att det kommer till nya bostäder i kollektivtrafiknära läge i 
Hammarbyhöjden.  Efter samråd kommer gestaltningsprinciperna 
med fokus på takutformning, materialval fortsatt utredas för att 
anpassa förslaget till de befintliga kulturhistoriska värdena i 
Hammarbyhöjden. 
Nämnden delar förvaltningens markering att det är viktigt att den 
nya bebyggelsens utförande harmonierar med befintlig grön- och 
gulklassad bebyggelse i området. I föreliggande förslag föreslås att 
husen sluts mot Hammarbyhöjdens entré vilket kan ge ett nytt 
ovälkommet intryck och att husen ner mot tunnelbanan förses med 
loftgångar vilket inte överensstämmer med befintliga hus. 
Av naturvärdesinventeringen framgår att området har betydelse för 
den lokala och regionala grönstrukturen. Inom planområdet i söder 
finns tallhällmark med berg i dagen och i norr parkmark med 
vegetation av lövfällande träd, gräsytor och olika blommande 
buskar som syren, hagtorn och snöbär. Till glädje för alla småfåglar 
i området. 
För att stärka spridningssambandet delar nämnden förvaltningens 
synpunkt att det är viktigt att spara så många av de äldre 
naturvärdesträden som möjligt samt återplantera träd som behöver 
tas ned. Detta underlättas om fler av husen går upp i höjd så att inte 
all befintlig vegetation på kvartersmark försvinner. 
Nya trädplanteringar som nämns är tall, ek, sälg och björk. I dag ger 
även lönn karaktär till platsen med sina vackra höstfärger och även 
bok kan prövas. Nämnden stödjer vikten av att förvaltningen ska 
vara delaktig i arbetet med grönkompensation. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett detaljplaneförslag som i 
huvudsak innebär att bostäder kan byggas vid Olaus Magnus 
väg/Hammarbybacken, Olaus Magnus plan rustas upp, levande 
bottenvåningar tillskapas och cykelkopplingar i området stärks. 
Förvaltningen anser att det är positivt att det kommer till nya 
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bostäder i kollektivtrafiknära läge i Hammarbyhöjden och gör vissa 
medskick till det fortsatta arbetet kopplat till bland annat befintlig 
bebyggelse, grönkompensation och cykelbana på Olaus Magnus 
väg. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP), Johan Brege m.fl. (M), André 
Nilsson (L), Henrietta Ludwig (C), Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) yrkar bifall till Miljöpartiets, Moderaternas, 
Liberalernas, Centerpartiets, Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. Carl 
Svensson (SD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
tiill beslut och det är förvaltningens förslag och Miljöpartiets, 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets, Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets, 
Vänsterpartiets och Socialdemokraternas gemensamma förslag. 
  

Reservation 
Carl Svensson (SD) reserverar sig till förmån för förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 

  
Hammarbyhöjdens bostadsbestånd domineras av 
bostadsrätter. För att lyckas åstadkomma en mer blandad och 
hållbar stad är det av vikt att hyresrätter prioriteras vid 
nybyggen i områden som domineras av bostadsrätter. Då bör 
hyresrätter även byggas i innerstadsnära lägen och inte bara 
placeras i områden i våra stadsdelar där allmännyttan redan 
dominerar. Bostadsbristen vad gäller hyresrätter är dessutom, 
fortsatt omfattande i Stockholm. Vi anser därför att de 140 
lägenheterna som planeras på denna 20 000 kvadratmeter 
stora grönyta i Hammarbyhöjden blir hyresrätter. 
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Ersättaryttrande 
Kristian Karolak Helbert (KD) instämmer i förslag till beslut 
från Ewa Larsson (MP), Johan Brege m.fl. (M), André Nilsson (L), 
Henrietta Ludwig (C), Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström 
m.fl. (S). 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/496-3 (Godkänd - R 1) Detaljplan Entré 
Hammarbyhöjden 

 619023 Planbeskrivning Hammarbyhöjdens entré 
 619024 Plankarta Hammarbyhöjdens entré 
 619025 Samrådsbrev Hammarbyhöjdens entré 
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§ 19 
Samverkansprogram för Tyresåns avrinningsområde 
2022-2027  
Kontorsyttrande som svar på remiss från kommunstyrelsen 
(KS 2021/1645) 
SKA 2021/508 
 

Beslut  
1. Förvaltningens kontorsyttrande läggs till handlingarna. 

  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har fått samverkansprogram för Tyresåns 
avrinningsområde 2022-2027 på remiss från Tyresåns 
vattenvårdsförbund. Remissen har skickats vidare till berörda 
nämnder för yttrande men då remisstiden var kort lämnar 
förvaltningen istället in ett kontorsyttrande. I programmet 
presenteras förbundets strategi för att nå god ekologisk och kemisk 
status i Tyresån. Fokus ligger på samverkan för bra vattenvård inom 
avrinningsområdet och arbetet struktureras kring fem fokusområden 
som beskriver förbundets inriktning och fokus. För att genomföra 
aktiviteterna i samverkansprogrammet uppskattas kostnadsökningar 
som endast ett av de föreslagna alternativen tillåter. Om det 
föreliggande förslaget ska genomföras behöver därmed remissvar 
uttrycka stöd för alternativ 2. Stadsdelsförvaltningen anser att de 
fem fokusområden som beskrivs i det översända 
samverkansprogrammet är väl avvägda och har inget att erinra mot 
förslaget. Förvaltningen anser att en samverkan för bra vattenvård 
inom avrinningsområdet är nödvändig och stödjer därför alternativ 
2. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/508-5 (Godkänd - R 1) Samverkansprogram för 
Tyresåns avrinningsområde 2022-2027 
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 SKA 2021/508-1 Följebrev Samverkansprogram för 
Tyresåns avrinningsområde 2022-2027, KS 2021/1645 

 SKA 2021/508-2.7 1_Rimissmissiv 
 SKA 2021/508-2.6 Samverkansprogram för Tyresåns 

avrinningsområde 2022-2027 
 SKA 2021/508-2.5 Bilaga 1 - Tyresåns vattenvårdsförbunds 

vattenvårdsmål 
 SKA 2021/508-2.4 Bilaga 2 - Kommunernas lokala 

åtgärdsprogram (LÅP), ytterligare program, strategier och 
åtgärder med koppling till vattenvård samt länkar till 
information om kommunernas vattenvårdsarbete 

 SKA 2021/508-2.3 Bilaga 3 - Förslag på utredningar med 
avrinningsområdesperspektiv 
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§ 20 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2022/17 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, 
remisserna m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/17-1.1 2022-02-03 L.docx (2/2) 
 

Sida 35 (47)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-02-03 

§ 21 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2022-01-27 till handlingarna. 
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§ 22 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  
Inga medborgarförslag har inkommit. 
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§ 23 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2022-01-27 till handlingarna. 
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§ 24 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
  
SKA 2021/483 
SKA 2021/100 
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§ 25 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. En skrivelse från Socialdemokraterna om personligt ombud 
lämnades över till förvaltningen för beredning. 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/373 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/374 
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 32 
Fyllnadsval till sociala delegationen för år 2022  
SKA 2022/28 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden utser Therese Hedin (C) till ny ersättare i 

sociala delegationen för återstoden av år 2022. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden inrättar inom sig en social delegation för 
behandling av merparten av den myndighetsutövning som rör 
enskilda personer. Sociala delegationen består av sju ledamöter och 
fyra ersättare som utses för en period av ett år. Enligt 
överenskommelse mellan partierna i nämnden har majoriteten (MP, 
M, L, C, KD) fyra ledamöter och två ersättare i sociala 
delegationen, Socialdemokraterna har två ledamöter och en ersättare 
och Vänsterpartiet har en ledamot och en ersättare. 
  
Henrietta Ludwig (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
sociala delegationen. Majoriteten föreslår att stadsdelsnämnden 
därför utser Therese Hedin (C) till ersättare i sociala delegationen 
för återstoden av 2022. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till majoritetens förslag 
till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är majoritetens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Deltar inte i beslutet 
Carl Svensson (SD) anmäler att han inte deltar i beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/28-1 (Godkänd - R 1) Fyllnadsval till sociala 
delegationen för år 2022 
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